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P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.1.8.2020 

 posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji  Gminy, Sportu i Rekreacji 

Rady Miejskiej w Olecku  

 odbytego w dniu 22 września 2020 roku.  

 

 

Na stan 9 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności  
w załączeniu. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Wiceprzewodniczący Komisji – Ferdynand Grodzicki. 
 
Protokołowała pracownik biurowy Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w 
Olecku – Sylwia Barszczewska. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 
 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 
 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 
 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 
 Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Alicja Szałkowska, 
 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław  

Drozd, 
 
oraz Dyrektorzy Szkół Podstawowych w Olecku i przedstawiciel lokalnej prasy -  lista gości w 
załączeniu. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji - Ferdynand Grodzicki 
przywitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 
posiedzenia:  

 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
2. Dyskusja na temat funkcjonowania sklepików w szkołach na terenie Gminy Olecko.  
3. Sprawy wniesione.  
4. Wnioski Komisji. 

 
Komisja  jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 
 
Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
 

Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Olecka 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
powiedział, że radni otrzymali stanowisko w którym odniósł się do przedstawionych 
zarzutów.  
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Wiceprzewodniczący Komisji - Ferdynand Grodzicki 
zapytał o główny powód unieważnienia przetargu.  
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że przetarg został unieważniony na podstawie art. 93 ust. 1 pkt 7 ustawy z 
dnia 29 stycznia 2004 r. – Prawo zamówień publicznych (tj. Dz. U. z 2019 r. poz. 1843 z 
późn. zm.), tj. „Zamawiający unieważnia postępowanie  o udzielenie zamówienia, jeżeli 
postępowanie obarczone jest niemożnością do usunięcia wadą uniemożliwiającą zawarcie 
niepodlegającej unieważnieniu umowy w sprawie zamówienia publicznego”. Zgodnie  
z obowiązującymi przepisami prawa z dniem 31 grudnia 2020 r. potencjalnym wykonawcom 
wygasają zezwolenia na wykonywanie działalności w zakresie krajowego regularnego 
przewozu osób. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji - Ferdynand Grodzicki 
zapytał, kto wydaje zezwolenia.  
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że na terenie gminy, wydaje Burmistrz.  
 
Członek Komisji – Mariusz Miłun 
zapytał, czy do przetargu na realizację usług w zakresie dowozu dzieci do szkół było 
potrzebne zezwolenie na przewozy regularne czy regularne specjalne 
 
Członek Komisji – Wojciech Rejterada  
zapytał, czy rok temu na tych samych przepisach był ogłoszony i rozstrzygnięty przetarg. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że tak. W momencie kiedy gmina dostrzegła, że może nastąpić uchybienie 
prawa to zareagowała i unieważniła przetarg.  
 
Członek Komisji – Wojciech Rejterada  
powiedział, że idea transportu jest jak najbardziej trafiona. Kontrowersje budzi unieważnienie 
przetargu, dlatego wpływają skargi. 
 
Członek Komisji – Mariusz Miłun 
zgłosił wniosek, aby do czasu ustalenia opinii prawnej wstrzymać się od opiniowania projektu 
uchwały.  
 
Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano.  
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie uznała, iż wstrzymuje się z zaopiniowaniem skargi na 
działalność Burmistrza.  
 
Komisja zgłosiła wniosek, aby zdjąć z porządku obrad sesji punkt 3 -  Rozpatrzenie 
skargi na działalność Burmistrza Olecka. 
 
 

a) projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Olecko 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
omówił projekty uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Członek Komisji – Paweł Giełazis  
zwrócił uwagę na zapis w oświadczeniu firmy MWC sp. z o.o. „wartość głosu zostaje 
odseparowana od identyfikatora użytkownika”. Uważa, że głosowanie przez system eSesja 
nie daje 100 % tajności głosu, gdyż zanim głos zostanie odseparowany od użytkownika ktoś 
może sprawdzić jak każdy radny zagłosował. Uważa również, że będzie możliwość 
fałszowania wyników głosowania, ponieważ ktoś kto ma loginy i hasła radnych będzie mógł 
oddać za nich głos bo i tak radni nie będą mieli możliwości sprawdzenia jak ich głos został 
oddany.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, iż producent oświadcza, że wszystkie głosowania przeprowadzone w systemie 
eSesja, skonfigurowane jako głosowanie tajne uniemożliwiają uzyskanie informacji na temat 
tego, kto jak głosował. Wszystkie głosowania przeprowadzane są przy wykorzystaniu 
połączeń szyfrowanych, dzięki czemu, oddanie głosu powoduje jego automatyczną 
anonimizację. Takie rozwiązanie gwarantuje jednocześnie, że nawet w sytuacji awarii, 
serwer bazodanowy, automatycznie cofnie transakcję i usunie wszystkie dane z nią 
związane.  
 
Członek Komisji – Paweł Giełazis  
powiedział, że zdjęcie identyfikatora spowoduje, iż każdy kto posiada loginy i hasła radnych 
może zagłosować za nich.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że radny jest identyfikowany za pomocą loginu i hasła podczas logowania  

do urządzenia. Udostępnienie urządzeń autoryzacyjnych, loginów i haseł osobom 

postronnym jest niedopuszczalne. 

Komisja podjęła dyskusję.  
 
Członek Komisji – Mariusz Miłun 
powiedział, że jest za tym, aby była możliwość głosowania tajnego poprzez system eSesja. 
Ponadto uważa, że jest za dużo zmian wprowadzonych w Statucie Gminy, chciałaby aby 
statut został ujednolicony.   
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
powiedział, że pracę nad nowym statutem będą trwać w najbliższych miesiącach. 
 
Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 6 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się pozytywnie zaopiniowała 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Olecko. 
 
 

b)  projekt uchwały w sprawie utworzenia Osiedla Siejnik i nadania mu statutu 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
omówił projekty uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Członek Komisji – Wojciech Rejterada  
zauważył, że osiedle było likwidowane jakiś czas temu. Zapytał, czy od tego czasu coś się 
zmieniło.  
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Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że były likwidowane dwa osiedla, czyli Osiedle Siejnik I i Osiedle Siejnik II. 
Teraz na podstawie wniosku złożonego przez mieszkańców osiedla ma powstać tylko jedno. 
Uważa, że czas pokaże jaka będzie aktywność mieszkańców, gdyż po uprawomocnieniu się 
tej uchwały będzie zwołane zebrane, na którym powinny zostać wybrane władze osiedla.  
 
Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia 

Osiedla Siejnik i nadania mu statutu.  

 

c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 
omówiła projekty uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
 
Opinia Komisji: 
Komisja, (obecnych 6 członków) przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się,   

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

  

d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław  Drozd 
omówił projekty uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Członek Komisji – Renata Małgorzata Maciąg  
zapytała, czy w momencie nie podjęcia tej uchwały i nie skorzystania z przyznanego 
dofinansowania nie zablokuje to możliwości starania się o dofinansowanie w roku 
następnym.  
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że podjęcie tej uchwały da możliwość od 1 października br. uruchomienia  
34 linii na terenie całej gminy. Ponadto jeżeli teraz gmina skorzysta z przyznanego 
dofinansowania to wystarczy na koniec roku kalendarzowego złożyć wniosek o przedłużenie  
i z automatu gmina jest na uprzywilejowanej pozycji, gdyż transport publiczny już 
funkcjonuje.   
 
Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego. 
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e) projekt uchwały w sprawie sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych  

i manipulacyjnych za usługi przewozowe w gminnych regularnych przewozach 

osób na terenie Gminy Olecko 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław  Drozd 
omówił projekty uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
dodał, że jeśli uczeń nie będzie posiadał biletu podczas kontroli ale na drugi dzień pokaże,  
że posiada bilet, a nie zostaną podjęte działania ze strony przewoźnika w celu 
wyegzekwowania kary, to zostanie ona anulowana bez ponoszenia dodatkowych kosztów.  
 
Wiceprzewodniczący Komisji - Ferdynand Grodzicki 
zapytał, co w sytuacji kiedy dziecko zgubi bilet. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że zostanie wystawiony duplikat. 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
dodał, że bilet miesięczny jest biletem imiennym i nikt oprócz ucznia nie będzie mógł na jego 
podstawie korzystać z transportu. 
 
Członek Komisji – Jakub Dziubiński 
zapytał, czy podczas kontroli pełnomocnik mógłby sprawdzić w systemie ewidencyjnym czy 
bilet został wystawiony na danego ucznia. 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że na trasach oświatowych razem z dziećmi będzie jeździć opiekunka, która  
w razie potrzeby poświadczy, iż dany uczeń ma wykupiony bilet.   
 
Wiceprzewodniczący Komisji - Ferdynand Grodzicki 
zapytał, co w sytuacji kiedy zabraknie miejsca w autobusie dla dziecka dojeżdżającego  
do szkoły.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że podpisana umowa z przewoźnikiem da większą możliwość reagowania  
na potrzeby mieszkańców. Przewoźnik został zobowiązany do  dostosowania ilości taboru  
do obłożenia na trasach przejazdu. 
 
Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie sposobu 

ustalania wysokości opłat dodatkowych i manipulacyjnych za usługi przewozowe  

w gminnych regularnych przewozach osób na terenie Gminy Olecko. 

 

f) projekt uchwały uchylająca uchwałę w sprawie ustanowienia ulg za przejazdy 

wykonywane lokalnym transportem zbiorowym w Olecku 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław  Drozd 
omówił projekty uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Członek Komisji – Mariusz Miłun 
zapytał, na jakim poziomie będą kształtować się ceny biletów. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że cena biletu normalnego na terenie miasta będzie wynosiła 2 zł, ulgowy 1 zł. 
Na terenach wiejskich cena będzie się wahać w granicach 6-10 zł. Dodał, że w ramach 
przewozu zamkniętego było robione autobusami 10.460 km miesięcznie. Jeżeli ta uchwała 
zostanie podjęta będzie to ponad 44.000 km miesięcznie. 
 
Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uchylającej uchwałę  

w sprawie ustanowienia ulg za przejazdy wykonywane lokalnym transportem 

zbiorowym  

w Olecku. 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
omówiła projekty uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji - Ferdynand Grodzicki 
zapytał o jakie usługi chodzi w dz. 750. 
 
Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  
odpowiedziała, że jest to utrzymanie urzędu m.in. zakup materiałów, usługi pocztowe, 
kurierskie. 
 
Członek Komisji – Wojciech Rejterada  
poprosił, aby móc odbierać osobiście odpowiedzi na wniosek. 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
zaproponował, by komisja przegłosowała wniosek aby, wszelka korespondencja wychodząca 
z Urzędu Miejskiego do Radnych była odbierana osobiście w biurze rady.  
 
Członek Komisji – Mariusz Miłun 
zapytał o środki przeznaczone na nowe zadanie pn. „Modernizacja budynku Urzędu 
Miejskiego przy ul. Plac Wolności 3”, zwiększenie środków w dz. 900 oraz jak przedstawia 
się bilans dochodów i wydatków z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że środki na zadanie pn. „Modernizacja budynku Urzędu Miejskiego przy  
ul. Plac Wolności 3” zostaną przeznaczone na projektanta, który będzie odpowiedzialny  
za przygotowanie projektu montażu windy w budynku Urzędu Miejskiego przy Placu 
Wolności 3 oraz przebudowa Punktu Obsługi Klienta. Odnośnie środków w dz. 900  
odpowiedział, że są to środki naznaczone i będą wykorzystane na wymianę ogrzewania  
w zasobach komunalnych, wycinkę drzew, czyszczenie separatorów itp.  
 
Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
powiedziała, że na dzień dzisiejszy wpływy jeszcze nie pokrywają kosztów związanych  
z opłatami za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
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Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
 
Opinia Komisji: 
Komisja (obecnych 7 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2020 – 2029 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
omówiła projekty uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
 
Opinia Komisji: 
Komisja (obecnych 7 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2020 – 

2029. 

 

Do punktu 2 – Dyskusja na temat funkcjonowania sklepików w szkołach na terenie 

Gminy Olecko. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku – Lucyna Sadowska 
poinformowała, że od marca do chwili obecnej sklepik nie funkcjonuje. W ubiegłych latach 
sklepik był prowadzony przez uczniów pod opieką nauczycieli. Zasady organizacji i warunki 
korzystania ze sklepiku szkolnego reguluje Statut Szkoły.  
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego  
w Olecku – Stanisław Kopycki  
powiedział że sklepik szkolny działa od wielu lat, działalnością zajmuję się samorząd 
uczniowski, jest on kontrolowany przynajmniej raz do roku przez sanepid. Uważa, że 
możliwość prowadzenia sklepiku przez uczniów jest formą aktywności uczniowskiej, 
wolontariatu, przedsiębiorczości i kreatywności.  
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku – Iwona Narkiewicz – 
Bielska 
powiedziała, że sklepik funkcjonował do marca br. Był on prowadzony przez uczniów 
społecznie pod opieką nauczycieli. Uczniowie w ten sposób nabywali umiejętności kluczowe 
w zakresie przedsiębiorczości. Za pracę w prowadzeniu sklepiku uczniowskiego nauczyciele 
nie otrzymywali żadnego wynagrodzenia, którzy byli powołani z grona rady pedagogicznej do 
sprawowania opieki nad całokształtem działalności sklepiku. Uczniowie za swoją aktywność 
przy prowadzeniu sklepiku na koniec roku szkolnego otrzymywali podziękowania w postaci 
nagród rzeczowych. Środki finansowe uzyskane z prowadzonej działalności sklepiku 
szkolnego gromadzone były na koncie Rady Rodziców.  
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Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w Olecku – Eligia Bańkowska 
powiedziała, że funkcjonowanie sklepiku szkolnego nie różni się niczym od tego  
co powiedzieli jej przedmówcy. Dochody sklepiku uczniowskiego przeznaczane były na cele 
statutowe szkoły.  
 
Uwag ani pytań nie zgłaszano. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
Do punktu 3  – Sprawy wniesione. 
 
Spraw wniesionych nie było.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
Do punktu 4 – Wnioski Komisji. 
 
Komisja zgłosiła następujące wnioski:  
 

 aby, zdjąć z porządku obrad sesji Rady Miejskiej punkt 3 - Rozpatrzenie skargi  
na działalność Burmistrza Olecka; 

 aby, wszelka korespondencja wychodząca z Urzędu Miejskiego do Radnych 
była odbierana osobiście w biurze rady; 

 aby, zabezpieczyć w budżecie gminy środki na zakup dwóch fotoradarów oraz 
zamontować je przed skrzyżowaniem  DK 65 z DW 655, z obu stron 
skrzyżowania w ciągu drogi krajowej. 

 
Członek Komisji – Mariusz Miłun 
wystąpił w następujących sprawach: 

 zapytał, jak przedstawia się bilans dochodów i wydatków z tytułu opłat  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 zapytał, czy do przetargu na realizację usług w zakresie dowozu dzieci do szkół było 
potrzebne zezwolenie na przewozy regularne czy regularne specjalne. 

 
 
Członek Komisji – Józef Krajewski 

 zapytał, czy radcowie prawni z urzędu mogliby wskazać rodzicom tragicznie zmarłej 
dziewczynki na kąpielisku „Szyjka”, miejsce gdzie szukać pomocy w uzyskaniu 
zadośćuczynienia. 

 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że w czasie kiedy doszło do tragedii kąpielisko nie było strzeżone. Znajdowała 
się tablica z napisem „Kąpiel na własną odpowiedzialność”. Kąpielisko rozpoczęło 
funkcjonowanie od 1 lipca.  
 

 zapytał się, czy jest możliwość zagęszczenia barierek na pomoście przy plaży 
gminnej „Szyjka”. 

 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że każda ingerencja w pomost to ingerencja w trwałość projektu. Zostały 
pozyskane środki finansowe od Marszałka na realizacje tego zadania i istnieje ryzyko,  
że gmina musiałaby zwrócić dofinansowanie w momencie ingerencji w projekt. 
 

 zwrócił się z prośbą o zamontowanie wyższego oświetlenia na ścieżce do punktu 
widokowego przy plaży gminnej „Szyjka”. 
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Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 
 
Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 
 

 

Protokołowała 

Sylwia Barszczewska 

 

Wiceprzewodniczący Komisji 

Ferdynand Grodzicki 

 

 


